
    

 

MUISTIO   
 27.11.2023 

 

 

Tampereen kaupunkiseudun ja valtion välisen maankäytön, asumisen ja liikenteen 
sopimuksen 2024-2027 toinen valmistelukokous 
 
Muistio 
Aika:  Maanantai 27.11.2023 klo 9.15 -12.00 (+lounas päälle) 
 
Paikka: Tampereen kaupunkiseutu, kokoushuone Valimo, Kelloportinkatu 1 B, Tampere 
 +teams 
 
Paikalla: Anna-Leena Seppälä  Ympäristöministeriö (puheenjohtaja) 

Mikko Nurminen  Tampere (varapuheenjohtaja) 
Virpi Ekholm   Tampere 
Mika Periviita  Tampere 
Jouni Korhonen  Pirkkala 
Mikko Nieminen   Nokia 
Sirkku Malviala  Kangasala  
Päivi Nurminen   Tampereen kaupunkiseudun kuntayhtymä 
Kaisu Kuusela   Tampereen kaupunkiseudun kuntayhtymä 
Tapani Touru   Tampereen kaupunkiseudun kuntayhtymä 
Mari Rajala (Pauliina Pelkonen) Pirkanmaan ELY-keskus 
Juha Sammallahti (Harri Vitikka)               Pirkanmaan ELY-keskus  
Lotta Mattsson  Valtiovarainministeriö 
Katja Palonen (Olli Voutilainen) Työ- ja elinkeinoministeriö  
Tommi Laanti (Samuli Alppi) Ympäristöministeriö 
Anna Saarlo (Tapio Ojanen) Väylävirasto 
Suvi Jousmäki (Asta Tuominen)  Traficom   
Jarmo Linden   Asumisen rahoitus- ja kehittämiskeskus ARA 
Suvi Anttila   Ympäristöministeriö (sihteeri)  

 

1. Kokouksen avaus ja edellisen kokouksen muistion hyväksyminen 

Pj. Seppälä avasi kokouksen. Hyväksyttiin edellisen kokouksen muistio. 

 

2. Ajankohtaiset kuulumiset 

Pj. Seppälä totesi, että valtion MAL rahoitusraamin käsittely ei ole edennyt 

poliittisella puolella. Tästä syystä LVM ei ole vielä nimennyt jäseniään 

valmisteluryhmään. Valtiolla on vahva tahtotila päivittää sopimukset ripeällä 



aikataululla. Valmistelu on edennyt sovitun mukaisesti ja työnyrkki on valmistellut 

ensimmäisen ehdotuksen luonnokseksi päivitetyksi MAL-sopimukseksi. Työnyrkki on 

päivittänyt lähinnä tavoitetiloja ja kehityspolkuja.  

 

Seudun ajankohtaisina asioina mainittiin rakennesuunnitelman hyväksyntä 

seututasolla ja on nyt hyväksyntäkierroksella seudun kunnissa. Valmiustasoa 

toteuttaa suunnitelmaa ollaan lisätty. Pirkanmaan hyvinvointialueen palveluverkosto 

on valmistunut, ikäihmisten yhteisöllinen asuminen siellä isona teemana. 

Keskusteltiin ARAn rahoitusmahdollisuuksista. Keskustelussa todettiin, että 

palveluverkon supistukset kohdistuvat muille alueille kuin MAL seudulle, ja ovat siten 

linjassa rakennesuunnitelman kanssa. Seutu on yhdessä Elyn kanssa tehnyt 

turvallisen ja kestävän liikkumisen suunnitelman, Traficomin kanssa mietitty 

liikkumisen palveluja ja oltu mukana LVM:n käynnistämässä raidereformihankkeessa. 

 

Valtion puolelta todettiin kuntien valtio-osuusjärjestelmän leikkaus, joka johtui 

ennakoitua isommista sote kustannuksista. Viime viikolla valtionneuvoston 

yleisistunnossa tehtiin päätös jaksottaa leikkaus vuosille 2025-2027. 

Norminpurkuohjelman tiimoilta avautuu tällä viikolla kysely kunnille. 

 

Todettiin, että Tampereen henkilöratapihan CEF haku on lähdössä liikkeelle, mutta 

hakemukseen tarvitaan Elystä kiireesti lausunto, että YVA menettelylle ei ole 

tarvetta.  

 

Keskusteltiin siitä, miten valtion on mahdollista tukea kohtuuhintaista 

asuntotuotantoa. Valtion puolelta todettiin, ettei tällä MAL kaudella ole käytettävissä 

käynnistysavustuksia, mutta kunnallistekniikka-avustukset saattavat kuulua 

hallitusohjelman investointiohjelman sisään. Tämä kuitenkin selviää talpo käsittelyn 

jälkeen. Seutu totesi kummankin avustusvälineen olevan tärkeä ja seudun politiikkaa 

tukeva. 

 

3. Päivitettävän sopimusluonnoksen käsittely, tavoitetilat ja kehityspolut 

Käytiin läpi luonnosta päivitetystä sopimuksesta ja tehtiin joitakin muutoksia. 
Päätettiin, että työnyrkki työstää luonnosta edelleen annettujen kommenttien 
mukaisesti. 

 

4. Valmistelun seuraavat työvaiheet, seuraavan kokouksen teemasta ja 
ennakkovalmistelusta sopiminen 

Sovittiin, että tulevia kokouksia voidaan jossain määrin teemoittaa, unohtamatta 
kuitenkaan kokonaisuutta. Sovittiin, että jos LVM on mukana seuraavassa 
kokouksessa, tulee teemaksi liikenne, jos LVM ei ole mukana tulee teemaksi 
asuminen. 



 

5. Muut asiat 

Pj. Seppälä kertoi alueidenkäyttölain valmistelutyön käynnistyneen, työryhmä on 
asetettu ja kokoontunut yhden kerran. Sidosryhmille järjestetään Teams tilaisuus ma 
4.12.2023.  

 

6. Seuraavien kokousten ajankohdat:  

11.1 klo 9.15-12 Tampereella  
8.2 klo 9.15-12 Tampereella  
11.3. klo 9.15-12 Tampereella 
 
Pj. Seppälä kiitti aktiivisesta keskustelusta ja päätti kokouksen klo 12.10. 


